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OKu 406/2022 

Povodí Odry – kácení na hrázi Jičínky 

Provede kácení dřevin na hrázi Jičínky zasaženým jmelím a se zhoršeným zdravotním stavem v počtu 

128 kusů stromů na katastrech Kunína a Šenova. Náhradní výsadba bude provedena v počtu 70 kusů 

(uložil odbor ŽP MěÚ NJ). Obec Kunín se k tomuto vyjádřila, že množství náhradní výsadby je 

nedostatečné vzhledem k množství kácených dřevin a také ke skutečnosti, že výrazné kácení proběhlo 

od roku 2017 (200 ks) a náhradní výsadba ve stejném množství byla provedena téměř výhradně na 

katastru Šenova. 

P. Baránek z Povodí Odry vysvětlil, že charakter hráze na katastru Kunína je jiný než v Šenově. Na 

většině míst jde o oboustrannou hráz (násep), na které dle vodního zákona není možná výsadba dřevin. 

Dále je Povodí limitováno sousedními pozemky (výsadba min. 3 m od hranice pozemku). Vzhledem 

k nedostatku vhodných ploch a také k cenám sazenic a situaci ve školkách, byla po dohodě s MěÚ NJ 

stanovena náhradní výsadba viz výše. P. Baránek navrhl, že by výsadba mohla být umístěna jedině u 

vnější paty hráze tam, kde hráz sousedí s obecními pozemky (teoreticky). Tato místa budou vytipována 

a navržena Povodí Odry. 

Lesy ČR – lesík za Citröenem 

Vlastník lesa chtěl v r. 2019 provést holotěžbu (les stáří 140 let je určen k odtěžení) a vysázení nových 

dřevin. Po iniciativě ochránců přírody AOPK rozhodla o ochraně dřevin jako biotopu hmyzu. Kácení 

nebo ořez jsou možné pouze u vytipovaných dřevin s podmínkou ponechání kmenů na místě. V únoru 

2022 AOPK provedla pokácení cca 3 stromů a sesazení korun u dvou stromů. Na místě byly ponechány 

kmeny a špalky a také veškeré drobné větve včetně jmelí (soustředěno na hromadách). Drobné větve 

nejsou zahrnuty do rozhodnutí. Nemusí na místě zůstat a měly by být odklizeny, jinak zarostou 

kopřivami a bezem. 

Pozemek lesa a přilehlého obecního pozemku je v územním plánu určen jako veřejná zeleň a výhledově 

lze předpokládat, že plocha bude užívána obyvateli nově vznikající zástavby „U dubu“. Již nyní je pohyb 

osob v lesíku a okolí patrný (vyšlapaná pěšina). 25. února 2022 proběhla schůzka na místě zástupců 

vlastníka, obce a AOPK. Vlastník lesa vnímá stávající režim jako problematický a uvědomuje si riziko 

vzhledem ke stavu dřevin. Byl diskutován další postup, podmínky údržby a přibližně vytyčena hranice 

pozemku lesa ve vztahu k sousednímu obecnímu pozemku. Byly určeny dvě dřeviny, které představují 

riziko pro přilehlý bytový dům a rodinný dům. Dále také suché větve stromů nad pěšinou. Tyto mohou 

být ořezány a dřevina u bytového domu pokácena s tím, že kmen by měl být ponechán na místě. 

Problém je, že na rizikové kácení nebo ořezy větví vlastník nemá finance, AOPK rovněž vzhledem ke 

krácení jejich rozpočtu. Nabízí se, že nutné pokácení (1ks) provede na své náklady obec, aby předešla 

škodám na svém majetku, které by jistě byly větší než částka za kácení. 

Dále by v lokalitě měla proběhnout údržba obecního pozemku, který zarůstá náletem. Plochu je 

potřeba zkulturnit asi do podoby parčíku, aby do budoucna mohla být užívána. AOPK doporučila 

vytipovat ze stávajícího náletu dřeviny, které by mohly být zachovány. 
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